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Naćpane ciuchy
Policjanci z legionowskiej prewencji zatrzymali 
37-letniego mężczyznę, przy którym znaleziono 
narkotyki. Ich amator wpadł podczas kontroli auta, 
którym się poruszał. Za posiadanie środków odu-
rzających grozi mu teraz do trzech lat więzienia.

Do zdarzenia doszło w ubie-
gły poniedziałek po południu. 
Na jednej z legionowskich ulic 
policjanci zatrzymali do kon-
troli kierującego citroenem. 
Kiedy pojazd już stanął, jego 
kierowca próbował szybko od-
dalić się z miejsca interwencji. 
Funkcjonariusze mu jednak 
na to nie pozwolili. Szybko też 
wyszło na jaw, czemu mężczy-
zna próbował uniknąć kontro-
li – w jego bluzie funkcjonariu-
sze znaleźli torebkę strunową 
z białym proszkiem. W związ-
ku z podejrzeniem popełnie-
nia przestępstwa kierowca 
został zatrzymany i przewie-
ziony do komendy. Tam w toku 

dalszych czynności policjanci 
ujawnili przy nim kolejne środ-
ki odurzające. Tym razem był 
one ukryte w bieliźnie. 37-latek 
schował tam torebkę foliową                                                                              
z białymi kryształkami. 
 
Zabezpieczone substancje zo-
stały przebadane narkoteste-
rem. Okazało się, że były to 
metaamfetamina i MDPV. Ich 
łączna waga to blisko 15 gra-
mów. Mieszkaniec powiatu 
legionowskiego już usłyszał 
zarzuty z Ustawy o przeciw-
działaniu narkomanii. O jego 
dalszym losie zadecyduje sąd. 

Zig

Jedna noc, Jedna noc, 
dwa pożarydwa pożary
Tylko jednej nocy strażacy z powiatu aż dwu-
krotnie interweniowali na tej samej posesji. 
Znajdują się na niej opuszczone budynki i to 
właśnie one stanęły w płomieniach. Do zda-
rzenia doszło w nocy z piątku na sobotę (25/26 
listopada) na ul. Bagiennej w Chotomowie.

Pierwsza interwencja mia-
ła miejsce po godzinie dru-
giej. Strażaków zaalarmo-
wali okoliczni mieszkańcy, 
którzy zauważyli płomie-
nie i dym wydobywający się                                                 
z opuszczonego domu jedno-
rodzinnego znajdującego się 
przy ul. Bagiennej. Na miej-
scu interweniowały zastępy 
straży z JRG Legionowo oraz 
OSP Chotomów i OSP Jabłon-
na. Obecna była tam też poli-
cja. Pożar został na szczęście 
szybko ugaszony i nie zdążył 
się rozprzestrzenić na okolicz-
ne budynki. W środku nikogo 

nie było. Po blisko godzinie za-
stępy wróciły do koszar. 
 
Po godzinie 5.30 straża-
cy znów jednak musieli wra-
cać na Bagienną. Tym razem                                      
w ogniu stał znajdujący się 
tam budynek gospodarczy. 
Również ten pożar udało się 
szybko i skutecznie ugasić. 
Tym razem też na szczęście 
nikt w nim nie ucierpiał. Dru-
ga akcja gaśnicza trwała oko-
ło półtorej godziny. Przyczy-
ny obu pożarów wyjaśni teraz 
policyjne dochodzenie. 

Zig

Z ogniem udało się na szczęście 
szybko uporać. W wyniku pożaru 
okopceniu uległy ściany budyn-
ku. Żadnych innych zniszczeń nie 
odnotowano. Nie było też osób 

poszkodowanych. Działania ga-
śnicze strażaków z JRG Legio-
nowo i druhów z OSP Legiono-
wo trwały około godziny. 

Zig

TydzieńTydzień
nana  sygnalesygnale

MatkaMatka
z promilamiz promilami
Skrajną nieodpowiedzialnością wykazała się 
34-letnia mieszkanka gminy Nieporęt, która 
będąc kompletnie pijaną, opiekowała się swo-
ją kilkumiesięczną córeczką.

Informacja o nietrzeźwej 
matce dotarła najpierw 
do nieporęckiego dzielni-
cowego. Policjant posta-
nowił sprawdzić te donie-
sienia. Pod wskazanym 
adresem faktycznie zastał 
kompletnie pijaną młodą 
kobietę oraz jej kilkumie-
sięczne dziecko. Badanie 
alkomatem wykazało, że 
w organizmie 34-latki krą-
żyło blisko półtora promi-
la alkoholu. W tej sytuacji 
nieodpowiedzialna mat-
ka została zatrzymana                           
i trafiła do policyjnej celi.                                                                           
Z kolei niemowlę, po prze-
badaniu przez medyków, 

zostało przekazane pod 
opiekę ojcu. 
 
Po wytrzeźwieniu kobie-
ta usłyszała zarzut nara-
żenia dziecka na niebez-
pieczeństwo utraty życia 
lub ciężkiego uszczerb-
ku na zdrowiu. Za popeł-
nione przestępstwo może 
jej grozić nawet do pięciu 
lat pozbawienia wolności.                                                        
O całej sytuacji został 
również powiadomiony 
sąd rodzinny, który zbada 
sytuację opiekuńczo-wy-
chowawczą dziewczynki.

zig 

Opel kontra drzewoOpel kontra drzewo
W zeszły poniedziałek w nocy na terenie Wieli-
szewa doszło do groźnego zdarzenia drogowego. 
Auto osobowe marki Opel uderzyło tam w drze-
wo, a jego pasażerka trafiła do szpitala. Kierow-
ca, jak się okazało, był pijany.
Z policyjnych ustaleń wynika, 
że kierujący oplem stracił nagle 
panowanie nad pojazdem, zje-
chał z jedni, po czym uderzył w 
przydrożne drzewo. W wyniku 
zderzenia ranna została kobie-
ta siedząca na miejscu pasaże-
ra. Decyzją medyków trafiła ona 
do szpitala na obserwację. Kie-
rujący oplem nie wymagał ho-
spitalizacji. Zamiast tego powi-
nien natomiast od razu trafić do 
izby wytrzeźwień, w jego orga-

nizmie wesoło krążyło sobie bo-
wiem aż 2,5 promila alkoholu! 
 
Teraz 35-letni mężczyzna bę-
dzie odpowiadał przed sądem 
za kierowanie pojazdem w sta-
nie nietrzeźwości oraz za spo-
wodowanie kolizji. Grozi mu za 
te czyny do dwóch lat więzie-
nia, wysoka grzywna oraz utra-
ta prawa jazdy. 

zig

Pożar w kominiePożar w kominie
W niedzielę (27 listopada) po godzinie 16.00 zastępy 
straży pożarnej z JRG Legionowo i OSP Legionowo 
zostały zadysponowane do pożaru sadzy w kominie 
jednego z domów jednorodzinnych znajdujących się 
w Legionowie przy ul. Obrońców Lwowa.
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Jesienne i zimowe inwestycje wodociągowo-kanalizacyjneJesienne i zimowe inwestycje wodociągowo-kanalizacyjne

Jesień i zima to w dalszym 
ciągu wzmożony okres 
realizacji przez Przedsię-
biorstwo Wodociągowo-
-Kanalizacyjne w Legio-
nowie szeregu inwestycji 
wodociągowych i kanali-
zacyjnych.

Już od początku września 
mieszkańcy ulicy Grudzie, 
od numeru 60A do 60C, mogą 
podłączać się do nowo wybu-
dowanej sieci wodociągo-
wej o łącznej długości 72 me-
trów. Na przełomie września                    
i października powstała rów-
nież nowa sieć wodociągowa na 

ul. Jana Kossaka, na odcin-
ku od ul. Olszankowej do końca                                                
ul. Jana Kossaka, o łącznej dłu-
gości 165 metrów.

W ramach rozłożonego na trzy 
etapy zadania zakończyła się 
budowa nowej sieci wodo-
ciągowych w ul. Świerko-
wej, na odcinku od ul. Aka-
cjowej do Alei Róż, o długości 
485 m – I zadanie, sieci wo-
dociągowej w ul. Miedzia-
nej na odcinku od Alei Róż do 
końca ul. Miedzianej, o łącz-
nej długości 414 m – II za-
danie, sieci kanalizacyjnej                             
w ul. Miedzianej na odcin-

ku od końca sieci do posesji na 
wysokości od działki o numerze 
ewidencyjnym 34 i 52, o łącznej 
długości 234 m – III zadanie. 

W listopadzie rozpoczęła się 
budowa nowej sieci wodocią-
gowej w ulicy Wrzosowej, 
na odcinku od ul. Polnej do                   
ul. Wąskiej, o łącznej długo-
ści 85 metrów. Zakończenie 
inwestycji planowane jest na 
koniec roku.

W ramach innego trzyetapowe-
go zadania już niebawem roz-
pocznie się budowa nowej sie-
ci wodociągowych w ulicach 
Jasnej, Krótkiej, Franciszka 
Hynka oraz Górnej o łącznej 
długości 700 m – I zadanie, 
sieci wodociągowej w ul. Fran-
ciszka Hynka (dokończenie 
w całości) oraz ul. Grudzie, 
o łącznej długości 463 m – 
II zadanie, sieci kanalizacyjnej                  
w ul. Henryka Sienkiewicza 
na odcinku od numeru 32 do 
34, o łącznej długości 69 m                                                                        

– III zadanie. Zakończenie prac 
planowane jest na początku 
przyszłego roku.

Mieszkańcy, po wybudowaniu 
sieci wodociągowych i kanali-
zacyjnych oraz po przeprowa-
dzeniu niezbędnych odbiorów 
technicznych, będą poinfor-
mowani listownie o możliwo-
ści podłączenia swojej nieru-
chomości do wody miejskiej 
oraz miejskiej kanalizacji sa-
nitarnej.

Warto dodać, że w celu popra-
wy infrastruktury kanalizacyj-
nej na osiedlu Kozłówka przy 
ul. Polskiej Organizacji Woj-
skowej przebudowana oraz 
zmodernizowana zostanie 
przepompownia ścieków 
sanitarnych „Kozłówka 
P-8”. Zakończenie prac pla-
nowane jest w pierwszej po-
łowie 2023 roku. Inwestycja 
ta jest o tyle ważna, że popra-
wi komfort odbioru ścieków na 
osiedlu Kozłówka.

W najnowszej, osiemnastej już 
odsłonie popularnego rankin-
gu Legionowo znów znalazło się                   
w pierwszej dziesiątce wśród 
dobrze ponad dziewięciuset pol-
skich gmin miejskich i miejsko-
-wiejskich. Z trzynastego miejsca 
przed rokiem wskoczyło teraz aż 
na ósme. – To jest absolutny po-
wód do dumy. Szczególnie po tej 
trwającej od lat dewastacji finan-
sów publicznych, której przypie-
czętowaniem był tak zwany Pol-
ski Ład, gdy coraz trudniej jest 
znajdować sposoby, aby wyso-
ko utrzymywać się w tego rodza-
ju rankingach. Szczególnie kie-
dy nie ma się jakichś PiS-owskich 
konotacji. Tak więc to na pewno 
cieszy. Wiarygodna gazeta, bez-
płatny konkurs – takie rankingi są 
bardzo cenne, bo pokazują rze-
czywisty sposób i stan zarządza-
nia miastem – uważa prezydent 
Roman Smogorzewski. 

Zestawienie popularnej „Rze-
py” weryfikuje skuteczność 
działań władz samorządowych                                                            
w kształtowaniu zrównoważone-
go rozwoju wspólnoty lokalnej. 

Ujmowany jest on w czterech 
strategicznych kategoriach: trwa-
łości ekonomicznej, środowisko-
wej, społecznej i w zakresie jako-
ści zarządzania. Źródłem danych 

podlegających ocenie są informa-
cje udostępniane przez Główny 
Urząd Statystyczny, Ministerstwo 
Finansów oraz odpowiedzi podane 
przez władze lokalne w specjalnej 
ankiecie. Krótko mówiąc, nie ma 
wiele miejsca na manipulowanie 
liczbami. Byłoby to zresztą szko-
dliwe, krótkowzroczne i nie miało 
żadnego sensu. – Oczywiście, na 
przykład bardziej się zadłużając                                                                                           
i przeznaczając więcej pienię-
dzy na inwestycje, dałoby się to 
miejsce „podbić”. Tak na dziś. Ale 
wówczas należałoby odpowie-
dzieć sobie na pytanie, kto przy 
rocznym koszcie pieniądza na po-
ziomie dziesięciu procent – a jaki 
będzie w przyszłości, nie wiadomo 
– te kredyty później spłaci? – za-
uważa gospodarz legionowskie-
go ratusza. 

Jak łatwo zgadnąć, również ta-
kie aspekty bierze się pod uwagę 

w niezależnej kapitule rankingu 
„Rzeczpospolitej”, sprawnie do-
wodzonej przez byłego premie-
ra, prof. Jerzego Buzka. Składa 
się ona z przedstawicieli samo-
rządów, organizacji pozarządo-
wych, władz publicznych, a tak-
że dziennikarzy pisma. W swojej 
pracy eksperci biorą pod lupę 
aż pół setki wskaźników, dzię-
ki którym każda gmina wiej-
ska lub miejsko-wiejska może 
uzyskać w rankingu maksimum 
100 punktów. W tym roku Le-
gionowo zdobyło ich blisko 68, 
zaledwie niespełna osiem tracąc 
do ocenionych najwyżej Stara-
chowic. Jego prezydent do ko-
lejnego prestiżowego sukcesu 
jak zawsze podchodzi jednak                                   
z dystansem. – Rankingi rankin-
gami, a zdrowy rozsądek i dba-
łość o bezpieczeństwo finansów,                                                                                   
a także odpowiedzialność za 
miasto są najważniejsze. Nie 
można sztucznie kreować bu-
dżetu, żeby potem dostać dy-
plom i jakiś puchar. To byłoby 
nieodpowiedzialne. Ale jeże-
li taka spokojna, zrównoważo-
na polityka, jak ta prowadzona 
w Legionowie, jest doceniana 

przez zewnętrznych ekspertów, 
to na pewno cieszy mnie i powin-
no też cieszyć i uspokajać miesz-
kańców – podsumowuje Roman 
Smogorzewski. 

Co do arytmetycznych szcze-
gółów, najwięcej punktów – bo 
aż 34, można w „rzepowym” 
rankingu otrzymać za działa-
nia mające wpływ na jakość ży-
cia mieszkańców oraz budowę 
społeczeństwa obywatelskiego. 
Do 30 punktów da się natomiast 
„zarobić” dzięki zdolnościom sa-
morządu do zwiększania do-
chodów własnych i korzystania 
z zewnętrznych źródeł finanso-
wania. Z kolei w kategorii „trwa-
łość środowiskowa” kładziony 
jest nacisk na kwestie związa-
ne z ochroną przyrody i dosto-
sowaniem się do zmian klima-
tycznych. Najniżej, do dziesięciu 
punktów, wyceniono zaś jakość 
zarządzania urzędem, procesem 
uchwałodawczym oraz poziom 
współpracy między samorząda-
mi. Ale i w tej konkurencji Legio-
nowo wypadło wzorowo.  

Wonder

„Rzepa” i miejska krzepa„Rzepa” i miejska krzepa
Miasto lub gmina to nie drużyna piłkarska i w zarządzaniu nią mniej liczą się wygrane, punkty 
czy awanse. Co jednak nie oznacza, że krajowym jednostkom samorządu terytorialnego rywa-
lizacja jest całkiem obca. Ta korespondencyjna od lat odbywa się choćby za pośrednictwem 
cenionego rankingu samorządów ekonomiczno-prawnego dziennika „Rzeczpospolita”. I od lat 
Legionowo gości w nim w czołówce. A w tym roku powróciło do pierwszej dziesiątki.
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Idea od początku towarzyszą-
ca Ryneczkowi Pracy jest pro-
sta: ma on na celu aktywizację 
zawodową poprzez ułatwienie 
kontaktu uczestnikom prowa-
dzonych przez CIS warszta-
tów z reprezentantami lokal-
nego świata biznesu. Kontaktu 
nie poprzez wysyłane w ciem-
no C.V., lecz osobistego, twarzą 
w twarz. A taki jest, jak wiado-
mo, najcenniejszy. 

W pierwszym etapie rozstawia-
nia na terenie Poczytalni „stra-
ganu z etatami” profesjonalna 
rekruterka Justyna Piesiewicz 
przygotowywała kandydatów 
do spotkania z pracodawcami.  
Później przyszła pora na życz-
liwie usposobionych przed-

stawicieli piekarni Nowel, fir-
my Koperfam oraz marketu 
budowlanego Chemko, któ-
rzy poprowadzili z podopiecz-
nymi Centrum rozmowy re-
krutacyjne. – Ich uczestnikom 
dało to możliwość poznania 
potrzeb oraz oczekiwań każ-

dej ze stron, stwarzając wie-
lu osobom szansę na realne 
zatrudnienie. A to jest ważne 
i cenne doświadczenie dla lu-
dzi, którzy z różnych powodów, 
nieraz od bardzo długiego cza-
su, są wykluczeni z rynku pra-
cy – uważa Dorota Wróbel-Gó-

recka, kierownik Powiatowego 
Centrum Integracji Społecznej 
w Legionowie. 

Jak podkreśla szefowa CIS, są 
już pierwsze informacje zwrot-
ne od pracodawców dotyczą-
ce kandydatów, którymi są 
oni zainteresowani. – Pierw-
szym etapem na drodze do 
stałego zatrudnienia są za-
zwyczaj praktyki zawodowe, 
żeby przedsiębiorca mógł po-
znać przyszłego pracownika,                                           
a ten miał szansę sprawdzić, 
czy dana praca jest dla niego 
odpowiednia. Później często 
przychodzi kolej na staż, za-
trudnienie wspierane albo też 
podjęcie pracy na pełen etat. 
Dzięki Ryneczkowi Pracy uzy-
skało go w ten sposób już kilku-
nastu naszych podopiecznych 
– dodaje Dorota Wróbel-Gó-
recka. I zapewnia, że to bardzo 
skuteczne narzędzie aktywiza-
cji zawodowej, dlatego w kolej-
nych latach projekt ma być kon-
tynuowany. 

WS

WYDARZENIA

Na każdym z zebrań musiał 
stawić się szef rady nadzorczej, 
którego zadaniem było zwoła-
nie pierwszego posiedzenia                                                                       
w celu ukonstytuowania się              
i wybrania zarządu rady osie-
dla. Zaczął od tej z osiedla So-
bieskiego. Na jej inauguracyj-
nym spotkaniu zjawił się też 
prezes spółdzielni, pragnący 
podziękować wieloletnim rad-
nym, którzy z różnych przyczyn 
przestali już pełnić swe funkcje. 
Przy okazji Szymon Rosiak po-
kusił się o szerszą refleksję na 
temat jej sprawowania. – Na-
sze rady osiedlowe rady złożo-
ne są z bardzo aktywnych ludzi, 

a ci z Rady Osiedla Sobieskie-
go są chyba, moim zdaniem, 
najbardziej zaangażowani. To 
osiedle jest w miarę skupione, 
kilka tysięcy ludzi mieszka bli-
sko siebie, więc może jest im 
trochę łatwiej. Tym niemniej 
patrzę z podziwem, jak oni się 
angażują, jak pracują na rzecz 
społeczności.  

Jeśli chodzi o nowy skład Rady 
Osiedla Sobieskiego, opuści-
li ją w tej kadencji Agnieszka 
Dzięciołowska, Wojciech Ba-
becki oraz Marek Żelazowski. 
Wszystkim im prezes Rosiak 
złożył serdeczne podziękowa-

nia, wręczył też drobne pa-
miątkowe upominki. Swoją 
wdzięczność wyraziła im rów-
nież wieloletnia szefowa rady. 
Wzruszające pożegnanie ze 
spółdzielczymi weteranami 
sprzyjało wspomnieniom doty-
czącym ich wcześniejszej pracy. 
Danuta Ulkie przyniosła nawet 
grubą teczkę, w której znaj-
dowały się świadectwa daw-
nych dokonań, m.in. w kwestii 
zmiany ówczesnego zarządu 
SMLW, dalekiego – zdaniem 
wielu mieszkańców – od ide-
ału. – Poszliśmy wtedy nawet 
do NIK-u i dzięki naszej, nie-
rzadko nocnej, pracy pani Ka-
czorowska poleciała z prezesu-
ry – wspominała pani Danuta. 

Jak zatem widać, gdy zacho-
dziła taka potrzeba, już kilka 
dekad wcześniej legionowscy 
spółdzielcy potrafili wziąć spra-
wy we własne ręce. – Działo się 
nie zawsze dobrze, ale działa-
jące prężnie rady osiedli pew-
ne problemy skutecznie rozwią-
zywały. I warto o tym pamiętać. 
Ale czasy się zmieniły, teraz 

każdy jest zabiegany i nie są-
dzę, żeby to młodsze pokolenie 
poświęciło tyle swojego prywat-
nego czasu, aby załatwiać tego 
typu sprawy. Myślę, że star-
si działacze mogą być dla nas 
przykładem, jak należy anga-
żować się w życie spółdzielni we 
właściwy sposób – stwierdziła 
Monika Osińska-Gołaś, kierow-
nik adm. os. Sobieskiego. 

Tak czy inaczej, również w tej 
kadencji pracy brakować rad-
nym nie powinno. – Jest bar-
dzo dużo do zrobienia, szcze-
gólnie przy tak zwanych 
setkach, umiejscowionych                                                 
w samym sercu naszego osie-
dla. Chodzi przede wszystkim 
o pozostawiającą dużo do ży-
czenia estetykę budynków,                            
a także stan techniczny cią-
gów pieszo-jezdnych. Wszyst-
ko to wymaga poprawy – uwa-
ża Danuta Ulkie, która decyzją 
członków nowej Rady Osiedla 
Sobieskiego ponownie została 
jej przewodniczącą.  

Wonder

Początek z łezką w okuPoczątek z łezką w oku
Tuż po walnym zgromadzeniu członków SMLW do pracy zabrały się wyłonione w jego trakcie rady 
poszczególnych osiedli. Nie obyło się przy tej okazji bez wspomnień o czasach, w których dla 
spółdzielczych aktywistów nie istniały sprawy nie do załatwienia.

Stragan z etatamiStragan z etatami
Działa w Legionowie targowisko, funkcjonuje też – choć nie aż trzy razy w tygo-
dniu – Ryneczek Pracy. Niedawno w Poczytalni zorganizowano jego szóstą edycję, 
w trakcie której uczestnicy oraz absolwenci Powiatowego Centrum Integracji 
Społecznej po raz kolejny dali się poznać swym potencjalnym pracodawcom.

Pociągi przyspiesząPociągi przyspieszą
To dobra wiadomość dla pasażerów, nieco 
gorsza natomiast dla osób, którym zdarza się 
przekraczać tory kolejowe w niedozwolonych 
miejscach. Od 4 grudnia br. pociągi znów będą 
przejeżdżały przez Legionowo z prędkością gru-
bo przekraczającą 100 km/h.
Ograniczenie maksymalnej 
prędkości pociągów na odcin-
ku wiodącym przez Legiono-
wo do zaledwie 50 km/h było 
konieczne ze względu na pra-
ce przy budowie liczącego 160 
m tunelu pod torami. Było, ale 
już nie jest. Ponieważ wyko-
nawca inwestycji – realizowa-
nej przez legionowski samo-
rząd przy współpracy ze spółką 
PKP Polskie Linie Kolejowe – za-
kończył właśnie odtwarzanie to-
rowiska nad tunelem, przejeż-
dżające tamtędy pociągi znów 
mogą popędzić do 160 km/h,              

a w obrębie stacji kolejowej                      
– do 120 km/h. 

To oznacza, że mieszkańcy, któ-
rym zdarza się chodzić „na skró-
ty” przez niezabezpieczone                                                                       
w żaden sposób fragmenty to-
rów, powinni teraz tego zaprze-
stać. Głównie z uwagi na jeszcze 
mniejsze szanse na usłyszenie 
zbliżającego się błyskawicznie 
pociągu oraz na uniknięcie ewen-
tualnej kolizji. Te zaś, z tragiczny-
mi najczęściej skutkami, wciąż 
się, niestety, zdarzają.  

RM

MikołajkowyMikołajkowy  rynekrynek
Nawet jeśli zabraknie w ten weekend śniegu, prze-
różnych atrakcji oraz świątecznego klimatu będzie 
na zarządzanym przez spółkę KZB Legionowo targo-
wisku Mój Rynek co niemiara. Wszystko za sprawą 
Jarmarku Mikołajkowego, który rozgości się tam 
w najbliższy piątek i potrwa aż do niedzieli.
Na mikołajkowej imprezie, zor-
ganizowanej przez specjalizu-
jącą się w tego rodzaju wyda-
rzeniach firmę wraz ze spółką 
KZB Legionowo, zagości aż 
trzydziestu wystawców. Ich 
asortyment, jak przystało na 
dobrze zaopatrzony targ, bę-
dzie wprawdzie rozmaity, ale 
wspólnym handlowym mia-
nownikiem pozostanie oczywi-
ście zimowo-świąteczny cha-
rakter całego przedsięwzięcia. 
Goszczący na jarmarku miło-
śnicy swojskich smaków znaj-
dą tam m.in. miody z małych, 
polskich pasiek, przeróżne 
słodkości, a także domowej 
receptury soki i konfitury. Na 

miejscu będą też przyrządzane 
regionalne potrawy, na przy-
kład oscypki z grilla. Jeśli zaś 
zrobi się chłodno, będzie moż-
na sięgnąć po grzane piwo lub 
wino… A później, na stoiskach 
rękodzielniczych, rozejrzeć się 
za gwiazdkowym prezentem.  

Na legionowskim jarmarku nie 
zabraknie również atrakcji dla 
jego najmłodszych uczestni-
ków. – Przewidujemy spotka-
nie z Mikołajem, elfy rozdają-
ce cukierki oraz animacje dla 
dzieci – zachęcają organiza-
torzy wydarzenia. Wszyscy 
mieszkańcy mogą czuć się za-
proszeni!
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Wspomniane stacje, zgodnie 
z zieloną intencją ratuszowe-
go inwestora, są integralny-
mi elementami dwóch zmo-
dernizowanych przez miasto, 
oddanych niedawno do użyt-
ku autobusowych pętli prze-
siadkowych. I mają służyć 
mieszkańcom Legionowa, 
którzy już posiadają „elektry-
ki” bądź w przyszłości przesią-
dą się do pojazdów na baterie.                                             

A tych, co widać gołym okiem, 
po jego ulicach jeździ na ra-
zie niewiele. Możliwość dar-
mowego „tankowania” – do-
stępnego w założeniu i przy 
ul. Olszankowej, i przy So-
wińskiego – miała i ma sta-
nowić więc pewną zachętę do 
nabycia ekologicznego środ-
ka transportu. Wciąż przecież, 
nawet w przypadku małych 
miejskich aut, bardzo kosz-

townego w zakupie. I tu za-
skoczenie, bo zachęta zadzia-
łała na zgoła nieoczekiwanych 
beneficjentów.
 
Jako jedni z pierwszych eko-
nomiczne korzyści wynika-
jące z używania samocho-
dów w pełni elektrycznych 
oraz hybryd typu plug-in do-
strzegli taksówkarze. I to wła-
śnie oni, dowiedziawszy się                            

o możliwości ładowania za 
friko, niemal od pierwszych 
chwil działania obu stacji za-
częli czerpać z ich zasobów. 
Problem w tym, że za to, co 
dla nich było darmowe, płacić 
musiał miejski ratusz – czyli, 
de facto, wszyscy mieszkań-
cy. I to płacić całkiem słono. 
W tej sytuacji, po krótkim na-
myśle, postanowiono odzwy-
czaić nieproszonych gości ze 
stolicy od legionowskich ła-

dowarek. Powstałych, war-
to przypomnieć, dla osób 
fizycznych, nie zaś dla repre-
zentantów drobnego biznesu. 
– Obie stacje posiadają moż-
liwość bardzo szybkiego (50 
kW – przyp. red.) ładowania 
pojazdów, co w ostatnich ty-
godniach zauważyli warszaw-
scy przedsiębiorcy okupują-
cy te atrakcyjne stanowiska 
i pobierający darmowy prąd. 
Niestety, eksploatowane                                                  

w takim tempie środki, które 
były na ten cel zabezpieczo-
ne w budżecie, nie wystarczą 
do końca roku. Stąd podjęto 
decyzję o chwilowym wstrzy-
maniu dostaw prądu do tych 
stacji, do czasu ustaleń z fun-
datorem projektu możliwo-
ści rozważenia opcji płatno-
ści przy pobieraniu energii 
– tłumaczy rzecznik ratusza 
Kamil Stępkowski. – Rozwa-
żana jest również opcja mon-
tażu specjalnego panelu dla 
kierowców, który umożli-
wi im dokonywanie płatno-
ści za pobieranie energii po 
preferencyjnej cenie. Trze-
ba tu podkreślić, że gmina 
nie chce czerpać zysków z tej 
działalności, ale w dobie kry-
zysu energetycznego, mając 
na uwadze koszty utrzyma-
nia całej inwestycji, w pierw-
szej kolejności należy zadbać 
o równowagę finansową. 

Z nieoficjalnych pomiarów 
i kalkulacji wynika, że prąd 
pobierany w tak hurtowych 
ilościach kosztowałby miej-
ski budżet około 40 tys. zł 
miesięcznie. A to już kwota, 
którą można wydać znacz-
nie lepiej, niż na zasilanie po-
jazdów właścicieli warszaw-
skich taksówek. I tak właśnie 
miejscy urzędnicy zamierza-
ją uczynić. 

Gadget

Pazerność pod napięciemPazerność pod napięciem
Chociaż wtedy wiodło im się znakomicie, już za czasów PRL-u taksówka-
rze słynęli z narzekania na swój biznesowy żywot. Sądząc po zachowaniu 
ich współczesnych kolegów po fachu, z jego rentownością musi być chyba 
podobnie... Bo gdy tylko zwietrzyli opcję darmowego zasilenia swoich aut, 
„cierpiarze” ze stolicy rzucili się na legionowskie stacje ładowania samo-
chodów elektrycznych. A nie dla nich i nie w takim celu je stworzono.

Zdarzenie miało miejsce na te-
renie jednego z legionowskich 
centrów handlowych. Złodzie-
jem okazał się 47-letni miesz-

kaniec powiatu mińskiego,                
a jego łupem padły zabawki in-
teraktywne o wartości blisko 
tysiąca złotych. Mężczyzna zo-

stał zatrzymany przez ochro-
nę sklepu, a następnie prze-
kazany policji. Jak się okazało, 
47-latek był nieźle wstawiony – 
w jego organizmie krążyło pół-
tora promila alkoholu. Po nocy 
spędzonej w policyjnej celi i wy-
trzeźwieniu mężczyzna usłyszał 
zarzut kradzieży. Za to prze-
stępstwo grozi kara do pięciu 
lat pozbawienia wolności.

zig

Zabawi się w celi
O wielu już złodziejskich łupach mówiliśmy i pi-
saliśmy na naszych łamach, ale chyba jeszcze 
nigdy nie wspominaliśmy o kradzieży... zaba-
wek. No to mamy ten pierwszy raz.
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5 grudnia 2022 roku
godz. 15:00-16:00

Zdzisław Koryś
Wiceprzewodniczący 

Rady Miasta Legionowo (okr. wyb. nr 4)

Bogdan Kiełbasiński
Radny Rady Miasta Legionowo (okr. wyb. nr 3)

WłAŚCICIELU
GDZIE JESTEŚ? 

PIERNICZEK to 3-latek śred-
niej wielkości, znaleziony na 
terenie Gminy Wieliszew, 
na stacji benzynowej. Psiak 
trafił do nas wystraszony                           
i zziębnięty, ale nie przejawia 
agresji. Kogo Pierniczek?

Tel: 795 845 242
fundacjapsom.pl

USŁUGI

 ■ ELEKTRYK 515 010 373

 ■ Elektroinstalacje pełen 
zakres 24h. Awarie                                              
i naprawy. Podłączanie kuchni 
indukcyjnych. Instalacje 
elektryczne w domach i 
mieszkaniach 605 401 964

 ■ HYDRAULIK AWARIE 
REMONTY 692 827 915

 ■ HYDRAULIKA - GAZ                               
tel. 690-383-185

 ■ Hydraulika C.O. Wod-Kan. 
Kotłownie, montaż, wymiana. 
601377517  

 ■CYKLINOWANIE 
UKŁADANIE 507 603 653
 ■MALOWANIE-TAPETOWANIE    
-OSOBIŚCIE-SOLIDNIE                 
694-065-757

 ■ TAPICER 604 600 175

 ■ REMONTY BUDOWLANE                
604 787 766

DAM PRACĘ

 ■ Pomocnik dekarza                           
606 457 915

KUPIĘ/SPRZEDAM

 ■ KUPIĘ STAROCIE, SREBRNĄ 
BIŻUTERIĘ, MONETY 
797 677 349

WYNAJMĘ

 ■Podnajmę miejsce 14 m²  
w pawilonie usługowym                          
w Legionowie na                               
ul. Królowej Jadwigi 6 
na usługi kosmetyczne.                                   
Tel. Kom. 608 141 132
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KZB Legionowo Sp. z o.o.

KONSERWATOR  ELEKTRYK
Od kandydatów oczekujemy:

– wykształcenia min. zawodowego,
– posiadania świadectwa kwalifikacyjnego w zakresie 
   eksploatacji i dozoru,
– doświadczenia zawodowego min. 2 lata,
– umiejętności pracy w zespole.

Na kandydatów oczekujemy w dniu 05.12. 2022 r. 
(poniedziałek) o godzinie 15:00 
w siedzibie KZB Legionowo Sp. z o.o. 
przy ul. marsz. J. Piłsudskiego 3, 
sala obsługi klienta (parter).  

Prosimy o przyniesienie ze sobą CV.

POSZUKUJE PRACOWNIKA
NA STANOWISKO

INFORMACJA

Prezydent Miasta Legionowo podaje do publicznej 
wiadomości, że zgodnie z art. 35 ust.1 i 2, ustawy o 

gospodarce nieruchomościami z dnia 21 sierpnia 1997 roku (Dz. 
U. z 2021 r., poz. 1899 z późn.zm.), na tablicy informacyjnej Urzę-
du Miasta Legionowo oraz w Biuletynie Informacji Publicznej na 
stronie Urzędu Miasta Legionowo www.bip.legionowo.pl, został 
umieszczony wykaz nieruchomości na okres 21 dni tj. od dnia 25 
listopada 2022 roku do dnia 16 grudnia 2022 roku przeznaczonej 
do oddania w użyczenie na czas nieoznaczony, oznaczonej jako 
część działki numer ewidencyjny 1/764 o powierzchni 50 m2, w  
obrębie ewidencyjnym nr 63 przy ulicy Piaskowej, wykorzysty-
wana pod istniejącą altanę śmietnikową oraz do postanowienia 
dodatkowej altany na pojemniki do segregacji na rzecz Wspólno-
ty Mieszkaniowej w Legionowie przy ul. Piaskowej 7.

Bliższych informacji udziela Urząd Miasta Legionowo 
ul. marsz. Józefa Piłsudskiego 41, (pok. Nr 3.06, II piętro) 
lub pod nr tel.(22)766-40-57, (22)766-40-58.

Prezydent Miasta Legionowo
Roman Smogorzewski

KZB Legionowo Sp. z o.o. informu-
je, że posiada przeznaczony na wy-
najem lokal użytkowy o powierzch-
ni 21,6 m2 wraz z częścią wspólną 

budynku o powierzchni 4,29 m2 znajdujący się w bu-
dynku wielofunkcyjnym na terenie Stadionu Miejskie-
go w Legionowie przy ul. Parkowej 27. Szczegółowe 
informacje dostępne pod nr tel. 501 236 899.

Prosimy o składanie pisemnych ofert w Biurze Ob-
sługi Klienta KZB Legionowo Sp. z o.o. 
przy ulicy marsz. J. Piłsudskiego 3 (parter) lub drogą 
mailową na adres info@kzb-legionowo.pl.

WYNAJEM POMIESZCZEŃ BIUROWYCH
przy ul. Jagiellońskiej 13a w Legionowie

Informujemy, że KZB Legionowo Sp. z o.o. posiada 1 po-
mieszczenie biurowe w budynku przy ul. Jagiellońskiej 13a w Le-
gionowie przeznaczone do wynajmu od dnia 1 października 2022 r. 
Serdecznie zapraszamy notariuszy, komorników, księgowych itp.
Kontakt: biuro KZB Legionowo Sp. z o.o., ul. marsz. J. Piłsudskiego 3
Kontakt: 22 766 47 38
e-mail: info@kzb-legionowo.pl
Pomieszczenie zlokalizowane jest I piętrze budynku, powierzchnia 
pokoju (pokój wynajmowany jest wraz z udziałem w części wspól-
nej budynku):
– pokój nr 11 – 15,11 m² + 2,27 m² (powierzchnia wspólna), 
RAZEM: 17,38 m².

Wysokość czynszu najmu 1 m² wynosi: 32,00 zł netto/1 m².
Oprócz czynszu najmu Wynajmujący obciążać będzie Najemcę 
comiesięcznie za koszty eksploatacyjne związane z przedmiotem 
najmu: konserwacja instalacji elektrycznej, wodno-kanalizacyjnej, 
c.o., utrzymanie czystości w budynku i na zewnątrz, wywóz nie-
czystości stałych, usługi  kominiarskie, monitoring, konserwacje 
sieci telefonicznej  i internetowej oraz koszty mediów: zużycie 
energii elektrycznej, c.o., zużycie wody i kanalizacji, rozliczane 
proporcjonalnie do  zajmowanej powierzchni budynku, płatnych 
na zasadach jak dla czynszu najmu.

INFORMACJA

Prezydent Miasta Legionowo podaje do publicznej 
wiadomości, że zgodnie z art. 35 ust.1 i 2, ustawy o 

gospodarce nieruchomościami z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
(Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 z późn.zm.), na tablicy informacyjnej 
Urzędu Miasta Legionowo oraz w Biuletynie Informacji Publicz-
nej na stronie Urzędu Miasta Legionowo www.bip.legionowo.pl, 
został umieszczony wykaz nieruchomości na okres 21 dni tj. od 
dnia 25 listopada 2022 roku do dnia 16 grudnia 2022 roku prze-
znaczonej do oddania w użyczenie na czas nieoznaczony, tj. lokali 
o numerze 5, 6, 7, 8 oraz korytarz o łącznej powierzchni 113,64 
m2 znajdujące się na I piętrze w budynku usytuowanym przy ul. 
Władysława Reymonta 23 w Legionowie na rzecz Stowarzysze-
nia „Koci Zakątek” w Legionowie.

Informacji udziela Urząd Miasta Legionowo 
ul. marsz. Józefa Piłsudskiego 41, (pok. Nr 3.06,
II piętro) lub pod nr tel.(22)766-40-57, (22)766-40-58.

Prezydent Miasta Legionowo
Roman Smogorzewski

INFORMACJA

Prezydent Miasta Legionowo podaje do publicznej 
wiadomości, że zgodnie z art. 35 ust. 1 i 2 ustawy o 

gospodarce nieruchomościami z dnia 21 sierpnia 1997 roku (Dz. 
U. z 2021 roku, poz. 1899 ze zm.) na tablicach informacyjnych 
Urzędu Miasta Legionowo na okres 21 dni tj. od dnia 1 grudnia 
2022 roku do dnia 22 stycznia 2022 roku, został wywieszony 
wykaz o przeznaczeniu do oddania w najem, na okres 11 mie-
sięcy w godz. od 10:00 do 11:00 w następujących terminach: 14 
stycznia 2023, 4 lutego 2023, 4 marca 2023, 1 kwietnia 2023, 6 
maja 2023, 2 września 2023, 7 października 2023, 18 listopa-
da 2023, 2 grudnia 2023) o powierzchni użytkowej 157,0 m2 
w budynku Centrum Informacyjno-Administracyjnego przy 
ulicy marszałka Józefa Piłsudskiego 41 w Legionowie zlokalizo-
wanym na działkach nr ewidencyjny 1 i 2 w obrębie nr ewiden-
cyjny 39 stanowiących własność Gminy Miejskiej Legionowo z 
przeznaczeniem na organizację spotkań Koła Pszczelarzy w Le-
gionowie.

Bliższych informacji udziela Urząd Miasta Legionowo 
- Wydział Administracyjno-Gospodarczy 
ul. marsz. Józefa Piłsudskiego 41, /pok. Nr 4.10, III piętro/ 
lub pod nr tel. 766-40-82.
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Co by było, gdyby...? – kombi-
nują ludzie, którym los coś za-
brał lub czegoś poskąpił. Pewnie 
przemknęło ono też przez myśl 
znajomemu perkusiście, któ-
ry pod koniec lat 70. brzdąkał                                                                    
w grodzie Kopernika z raczkują-
cym wtedy zespołem Res Publi-
ca. Ponieważ jednak na próbach 
pobrzmiewały towarzysko-mu-
zyczne rozdźwięki, bębniarz 
wziął pałki i zamiast grać kolej-
ną zwrotkę, zrobił w tył zwrot.                     
I wyszedł. Mijając w korytarzu 
nowego członka bandu – Grze-
gorza Ciechowskiego... Co póź-
niej działo się z tą kapelą, wie-
dzą miliony fanów. Losy mojego 
kumpla pozostaną zaś szerzej 
nieznane. Ale musiał żałować, 
że z tego republikańskiego To-
runia spierniczył. Choć zapewne 
nie tak mocno, jak niejaki Pete 
Best wył z powodu zostawienia 
The Beatles...  

Zmarnowanej przez klezmera 
szansy na przebojową egzysten-
cję nikt nie roztrząsa. Inaczej niż 
dzieje gości, którzy w życiu na-
prawdę się urządzili. Bo rządzi-
li. Jeśliby Adolf H., zanim zdążył 
cokolwiek zmalować, spotkał                                                      
w trakcie debiutanckiej świa-
towej nawalanki zbłąkaną kul-
kę, nad Wisłą nie śpiewano by 
„Dnia 1 września roku pamiętne-
go...”. Gdyby na dodatek przyszłe 
Słońce Narodów, stal(in)owy Jó-
zef, gorzej zniósł turnus na Sy-
berii, historię XX wieku wiel-
kie wojny zostawiłyby raczej                                                                          
w (s)pokoju. Skoro więc przy-
szłość byłaby inna, rodzi się py-
tanie: jaka? Niby wymyśliliśmy 
sprzęty potrafiące przewidzieć 
różne warianty zdarzeń, lecz                                                                       
w starciu z niesfornością tej 
planety maszyny wciąż są zbyt 
głupie. A już na pewno nikt ni-
gdy nie przerobi takiego urzą-

dzenia z wersji pro na standard, 
do użytku motłochu. Szkoda. 
Na przykład dziewczynki z pod-
stawówki, która nie wiedziała, 
że Romek z III b zostanie kiedyś 
w jej mieście szefem wszystkich 
szefów. A mogłoby rozwiać to 
jej wątpliwości, którego kolegę 
poprosić o chodzenie...   
 
Zatem jest jak jest, przez co 
osobnikom łaknącym wiedzy               
o przyszłości zostają rojenia wró-
żek, meteorologów i analityków 
giełdowych. Marna to pociecha. 
Lepiej więc chyba teraźniejszość 
brać w ciemno, a z przeszłości 
wyciągać właściwe wnioski. Wie-
rząc wieszczkom, można tylko 
na-Pytia-ć sobie biedy.

Tydzień temu pokazaliśmy, ze Tydzień temu pokazaliśmy, ze 
kroniki policyjne powiatu le-kroniki policyjne powiatu le-
gionowskiego obfitują w zda-gionowskiego obfitują w zda-
rzenia dziwne, tajemnicze,                  rzenia dziwne, tajemnicze,                  
a czasem wręcz groteskowe. a czasem wręcz groteskowe. 
W tym tygodniu znów wraca-W tym tygodniu znów wraca-
my do tego tematu. Trzyna-my do tego tematu. Trzyna-
ście lat temu na łamach „Miej-ście lat temu na łamach „Miej-
scowej” pisaliśmy o zdarzeniu scowej” pisaliśmy o zdarzeniu 
jakby żywcem wyjętym z kul-jakby żywcem wyjętym z kul-
towego cyklu komedii Sylwe-towego cyklu komedii Sylwe-
stra Chęcińskiego o Kargulu                        stra Chęcińskiego o Kargulu                        
i Pawlaku. i Pawlaku. Każdy chyba do-Każdy chyba do-
skonale zna perypetie fil-skonale zna perypetie fil-
mowych sąsiadów zza Buga mowych sąsiadów zza Buga 
– ich spór o miedzę, wiecz-– ich spór o miedzę, wiecz-
ne sąsiedzkie kłótnie, a na ne sąsiedzkie kłótnie, a na 
koniec braterskie pojedna-koniec braterskie pojedna-
nie. Na to ostatnie sąsiedzi nie. Na to ostatnie sąsiedzi 
ze Stanisławowa w gminie ze Stanisławowa w gminie 
Serock, niestety, chyba nie Serock, niestety, chyba nie 
mają co liczyć. Ich kłótnia,                                                                     mają co liczyć. Ich kłótnia,                                                                     
w której – niczym w filmie w której – niczym w filmie 
Chęcińskiego – poszło o mie-Chęcińskiego – poszło o mie-
dzę, zakończyła się pobi-dzę, zakończyła się pobi-
ciem, interwencją policji oraz ciem, interwencją policji oraz 
prokuratorskimi zarzutami. prokuratorskimi zarzutami. 

Pod koniec kwietnia 2009 Pod koniec kwietnia 2009 
roku 65-letni wówczas Fe-roku 65-letni wówczas Fe-
liks S. orał pole. liks S. orał pole. Zdaniem Zdaniem 
jego sąsiada pan Feliks zbyt jego sąsiada pan Feliks zbyt 
głęboko zabronował miedzę. głęboko zabronował miedzę. 
Między mężczyznami doszło Między mężczyznami doszło 
najpierw do ostrej wymiany najpierw do ostrej wymiany 

zdań, a później do rękoczy-zdań, a później do rękoczy-
nów. Jak wynika z informacji nów. Jak wynika z informacji 
przekazanych przez policję, przekazanych przez policję, 
Roman D.Roman D. i Zdzisław P. zrzu- i Zdzisław P. zrzu-
cili Feliksa S. z traktora i za-cili Feliksa S. z traktora i za-
częli go okładać kijami. częli go okładać kijami. Na Na 

miejsce sąsiedzkiej awan-miejsce sąsiedzkiej awan-
tury wezwano natychmiast tury wezwano natychmiast 
funkcjonariuszy z Komisa-funkcjonariuszy z Komisa-
riatu Policji w Serocku. Po riatu Policji w Serocku. Po 
kilku minutach przyby-kilku minutach przyby-
ła tam też karetka pogo-ła tam też karetka pogo-
towia, bo jak się okazało, towia, bo jak się okazało, 
uczestnicy bójki odnieśli                                                       uczestnicy bójki odnieśli                                                       
w niej całkiem poważne w niej całkiem poważne 
obrażenia. obrażenia. 
  
Prowodyrzy sąsiedzkiej bi-Prowodyrzy sąsiedzkiej bi-
jatyki, czyli Roman D. i Zdzi-jatyki, czyli Roman D. i Zdzi-
sław P., zostali zatrzymani sław P., zostali zatrzymani 
przez policję. Postawiono im przez policję. Postawiono im 
zarzut pobicia, za co grozi-zarzut pobicia, za co grozi-
ło agresywnym wspólnikom ło agresywnym wspólnikom 
nawet do trzech lat pozba-nawet do trzech lat pozba-
wienia wolności. Wyszło też wienia wolności. Wyszło też 
na jaw, że nie był to pierw-na jaw, że nie był to pierw-
szy raz, kiedy policjanci                                                                      szy raz, kiedy policjanci                                                                      
z Serocka byli zmuszeni in-z Serocka byli zmuszeni in-
terweniować u krewkich terweniować u krewkich 
rolników. Sąsiedzki spór                                                                         rolników. Sąsiedzki spór                                                                         
o miedzę ciągnął się tam o miedzę ciągnął się tam 
bowiem od dobrych kilku bowiem od dobrych kilku 
lat. Czy kiedyś wreszcie się lat. Czy kiedyś wreszcie się 
zakończył? O tym kroniki zakończył? O tym kroniki 
kryminalne już milczą.kryminalne już milczą.  

Pytia-nia bez odpowiedzi
Jak Kargul z Pawlakiem

Poza tym głównym – prozdro-
wotnym, znalazł się jeszcze je-
den powód wspomnianego 
wydarzenia. Była nim kolej-
na przyznana Zespołowi reko-
mendacja gdańskiego Instytutu 
Wspomagania Rozwoju Dziec-
ka. – Postanowiliśmy zorgani-
zować konferencję i podzielić 
się naszą ogromną radością. 
Otrzymaliśmy tę rekomen-
dację po raz drugi, czyli jeste-
śmy placówką, która realizuje 
najwyższe standardy Instytu-
tu, będącego repliką uczelni                                      
w Princeton. Chcemy się dzie-
lić skutecznymi rozwiązaniami, 
popartymi wiedzą i badaniami 
naukowymi. Ta konferencja jest 
też odpowiedzią dla rodziców, 
dla dyrektorów, dla lekarzy – bo 
ich także mamy zarejestrowa-
nych, na nurtujące ich pytania, 
w jaki sposób prowadzić właści-
wą terapię dziecka ze spektrum 
autyzmu – tłumaczy Marzenna 
Kmieciak, dyr. PZSiPS w Legio-
nowie. – Tych dzieci jest coraz 

więcej i z tą diagnozą trafiają 
one do naszych placówek edu-
kacyjnych. Z najnowszych da-
nych z USA wynika, że już jed-
no dziecko na 44 ma spektrum 
autyzmu. Ta konferencja ma na 
celu zapoznanie uczestników                                                                          
z tym, jak można im skutecznie 
pomagać – dodaje Iwona Ru-
ta-Sominka, wicedyrektor In-
stytutu Wspomagania Rozwo-
ju Dziecka w Gdańsku.

Chcąc uczestnikom legionow-
skiej konferencji to ułatwić, jej 
organizatorzy zadbali o to, aby 
przekazywana przez prelegen-
tów wiedza była gruntownie 
sprawdzona w praktyce. – Sku-
teczna edukacja to taka, która 
wie, jakich używać technik i me-
tod uczenia. Będziemy tu mówić 
o stosowanej analizie zacho-
wania, jako o takiej dziedzinie, 
która ma podstawy naukowe. 
To jest prawo każdego dziec-
ka i każdego rodzica, żeby jego 
dziecko otrzymało w placówce 

edukacyjnej taką pomoc, która 
rzeczywiście zmieni jego życie 
na lepsze. I dziecko nauczy się 
takich umiejętności, z których 
będzie korzystało do końca ży-
cia, zaś rodzic będzie wiedział, 
jak postępować w sytuacjach 
trudnych – uważa przedstawi-
cielka IWRD. 

Działająca w Legionowie pla-
cówka ma ambicje walnie się 
do tego przyczynić. – Chcemy, 
żeby powiat legionowski był 
miejscem, w którym osoby ze 
spektrum autyzmu otrzymują 

pomoc, edukację i ciepłe serce. 
Chcemy również, abyście pań-
stwo zobaczyli, że jest w Legio-
nowie przedszkole specjalne,                    
w którym pracuje znakomity 
zespół ludzi: oddanych, profe-
sjonalnie przygotowanych, bar-
dzo mocno zaangażowanych                                                                                  
w to, co robią. I ludzi, którzy 
chcą się z państwem podzie-
lić wiedzą, doświadczeniem                                           

i umiejętnościami – powiedział, 
witając uczestników konferen-
cji, starosta Sylwester Sokol-
nicki. Podzielić co najmniej tak 
chętnie, jak miejscy włodarze 
salą widowiskową ratusza. – Te-
mat autyzmu jest cały czas tro-
chę niszowy, trochę tabu. Oso-
by, które dotyka ten problem, 
starają się go ukrywać, izolując 
się nawet od znajomych i spo-
łeczeństwa. Dlatego niezwykle 
istotne jest, aby o tym mówić                                                   
i to uświadamiać. A szczególnie 
ważne jest, abyśmy mieli spe-
cjalistów, którzy są wykwalifi-

kowani do tego, by osoby au-
tystyczne wyselekcjonować, 
zdiagnozować oraz podjąć wła-
ściwą terapię – podkreśla Ida 
Parakiewicz-Czyżma, sekre-
tarz miasta Legionowo.

Im wcześniej się to uczyni, tym 
dla malucha lepiej. – Już w mo-
mencie, gdy dziecko zaczyna 
chodzić, można je diagnozować 
i już wtedy – poprzez wystanda-
ryzowane testy – można okre-
ślić, jaka jest sfera zaburzeń. 
Oczywiście czym wcześniej 
dziecko po diagnozie rozpocz-
nie terapię, tym lepsze, nawet 
o kilkadziesiąt procent, są póź-
niej jej rezultaty i jego funk-
cjonowanie w społeczeństwie                                                                             
– zapewnia Marzenna Kmie-
ciak. Czego dowodzą wycho-
wankowie przedszkola specjal-
nego, świetnie radzący sobie                       
w szkole i dobrze współpracu-
jący z innymi dziećmi. W opi-
nii specjalistów tzw. edukacja 
włączająca jest jednym z klu-
czy do terapeutycznego suk-
cesu. – Coraz więcej mówi się                                           
o tym, że wysoko funkcjonują-
ce dzieci powinny trafiać właśnie 
do edukacji włączającej. I my się                                                                                           
z tym zgadzamy. Natomiast 
szkoła, która włącza dziecko w 
grupę rówieśniczą, musi być 
do tego przygotowana. Bo tyl-
ko wtedy to oddziaływanie za-
kończy się sukcesem. Jest on 
potrzebny dziecku, ale też ka-

drze pedagogicznej, bo jeśli zo-
baczy, że jej praca przynosi faj-
ne efekty, że dziecko sobie radzi, 
że się rozwija, to nauczycielskie 
serca rosną i jest z tego duża ra-
dość – uśmiecha się Iwona Ru-
ta-Sominka.

Konferencja „Autyzm: sku-
teczna edukacja” potwier-
dziła konieczność wymiany 
doświadczeń oraz ciągłego roz-
woju specjalistów z tej dzie-
dziny. Stąd właśnie wziął się 
pomysł na „Laboratorium te-
rapeuty”, czyli ofertę Powiato-
wego Zespołu Szkól i Placówek 
Specjalnych dla okolicznych na-
uczycieli, psychologów i logo-
pedów. – Będzie to przestrzeń 
do dyskusji o potrzebach dzie-
ci ze spektrum autyzmu, ale 
chcemy też rozmawiać na te-
mat wyzwań, które są stawia-
ne przed nauczycielami. Dzieci 
ze spektrum autyzmu są bar-
dzo różne, więc musimy indy-
widualnie podchodzić do tera-
pii każdego dziecka. Chcemy na 
tych spotkaniach mówić o me-
todach i technikach, których 
skuteczność w naszych działa-
niach została już wielokrotnie 
potwierdzona – mówi Justyna 
Ubowska-Gendek, nauczyciel-
-terapeuta z PZSiPS w Legio-
nowie. A skoro tak, wręcz na-
leży zrobić z tego wszystkiego 
dobry użytek.  

Wonder

Autyzm pod lupąAutyzm pod lupą
Powiatowy Zespół Szkól i Placówek Specjalnych to nie tylko miejsce,               
w którym dzieci znajdują kompleksową opiekę. Ambicją jego kadry i dy-
rekcji jest przekazywanie swoich doświadczeń innym specjalistom czy 
podmiotom. Stąd właśnie wzięła się konferencja pod nazwą „Autyzm: 
skuteczna edukacja”, jaka odbyła się w legionowskim ratuszu.
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MOJA  GORĄCA 
PROŚBA,  ABYŚCIE 

PAŃSTWO  NIE  DOSZUKI-
WALI  SIĘ  ZŁOŚLIWOŚCI             
Z  MOJEJ  STRONY

Ryszard Brański przewodniczący 
Rady Miasta Legionowo, podczas 
jednej z sesji.  

Zastanów się z partne-
rem, jak moglibyście 
odświeżyć mieszkanie.                  

A przy okazji własne relacje.

Dobry czas na podjęcie 
nowych wyzwań. W spra-
wach osobistych postępuj 

ostrożnie, ktoś chce ci zaszkodzić.

Nie przejmuj się plotka-
mi na swój temat.                         
W związku może zrobić 

się gorąco, czasem nawet za bardzo.

Zadbaj o wygląd, szcze-
gólnie o skórę. Jeśli poja-
wiło się na niej coś niepo-

kojącego, udaj się do dermatologa.

Gdy uwierzysz we 
własne siły, możesz 
dużo zdziałać. Poza-

łatwiaj zaległe sprawy urzędowe. 

Jeśli lubisz podróżować, 
pakuj się i w drogę! 
Gwiazdy mówią, że nie 

udasz się na wycieczkę samotnie. 

Tym, co masz, chętniej 
dziel się z innymi. Nigdy 
nie wiadomo, kiedy sam 

znajdziesz się w potrzebie.  

Nie wszystko będzie 
przebiegać bez prze-
szkód. Możliwe problemy                          

w związku, na szczęście przejściowe.

Czeka cię ważna rozmowa 
z szefem, warto się do niej 
przygotować. Również 

dlatego w domu może być nerwowo.

Pamiętaj, nie zadzieraj 
zbyt wysoko nosa, bo 
mało komu się to podo-

ba. Uroda to jednak nie wszystko.

Twoje ciało dopomina się 
solidnej porcji świeżego 
powietrza. Rusz się i nie 

wracaj zbyt szybko na kanapę.   

Skup się na ważnych 
sprawach, a błahostki 
odłóż na bok. Zachowaj 

też dyskrecję i nie powtarzaj plotek.

JAK PRZYGOTOWAĆ 
KARMNIK DLA PTAKÓW?

• Wyposaż karmnik w duży 
spadzisty daszek, który za-
bezpieczy pokarm przed 
zamoczeniem.

• Zamieść karmnik w miej-
scu, w którym ptaki będą 
czuły się bezpiecznie,                          
a koty i inne drapieżniki 
będą miały do niego utrud-
niony dostęp.

• Regularnie czyść kar-
mnik. Używaj do tego 
gorącej wody bez deter-
gentów. Zawsze usuwaj 
resztki starego pokarmu, 
aby nie spleśniały.

• Nie zamieszczaj karmni-
ka w pobliżu ruchomych 
elementów i w pobliżu 
szklanych powierzchni. 
Ptaki, widząc odbijające 
się światło, mogą rozbijać 
się o okna.

DLACZEGO PTAKI NIE 
POWINNY JEŚĆ PIECZYWA?

• Chleb oraz inne „ludzkie” 
jedzenie nie zawiera żad-
nych wartości odżywczych 
dla ptaków, za to może im 
zaszkodzić.

• Sól powoduje u ptaków 
choroby nerek i może pro-
wadzić do odwodnienia.

• Trawiony chleb może 
prowadzić do kwasicy 
oraz powstania gazów 
trawiennych, które unie-
możliwiają ptakom pobie-
ranie pożywienia.

• Zbyt duża ilość węglowo-
danów i białka może do-
prowadzić do choroby zwa-
nej anielskim skrzydłem.

• Pieczywo nadmiernie 
wypełnia żołądek ptaka 
dając uczucie sytości i nie 
dostarcza składników od-
żywczych, przez co ptak 
może umrzeć przez śmierć 
głodową z wycieńczenia.

Składniki:
• czarna herbata 
• pomarańcza
• cytryna 
• goździki 
• anyż
• imbir 
• miód
• sok malinowy
• cynamon w lasce

Sposób przygotowania:
Do herbaty wrzucamy trzy goździki, 2 pla-
sterki imbiru, jeden paster cytryny oraz po-
marańczy i gwiazdkę anyżu. Dodatkowo 
przyda się odrobina kory cynamonu w lasce 
(nie w proszku). Odrywamy kawałek kory                                  
i wrzucamy do kubka. Do herbaty dajemy ły-
żeczkę miodu i sok malinowy. 

Dodatkowe składniki, 
które możemy wykorzystać:
- suszona żurawina
- prażone jabłka
- śliwka suszona

Smacznego!

Rozgrzewająca herbata

- Panie trenerze, cały czas ktoś mi wyrzuca piłki do kosza!     fot. red.  
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Z pozoru, na papierze, wyglą-
dało to optymistycznie: ligowe-
go meczu z IŁ Capital Legionovią 
bydgoszczanki nie wygrały od 
2019 roku. Ich postawa w tym 
sezonie wskazywała jednak na 
coś zupełnie innego. I rzeczy-
wiście, szybko potwierdziło się 
to na parkiecie. O ile mniej wię-
cej do połowy pierwszego seta 
Novianki zachowywały kontakt 
z prowadzącymi rywalkami, od 
stanu 16:12 praktycznie prze-
stały grać. A przynajmniej grać 
skutecznie. Dość powiedzieć, że 
całkiem się zacięły i więcej punk-
tów w tej partii już nie zdobyły.

Mimo to, niezrażone takim 
obrotem sprawy, podopieczne 

Pawła Kowala dziarsko zaczęły 
drugiego seta, w którym walka 
przez pewien czas była w miarę 
wyrównana. Kiedy jednak zro-
biło się 19:14 dla miejscowych, 
trener gości od razu zarządził 
drugą przerwę. I dobrze, bo tuż 
po niej legionowianki zdobyły 
trzy „oczka” z rzędu. Inna spra-
wa, że głównie przez autowe 
ataki rywalek. Później jednak 
wyregulowały one celowniki, 
złapały lepszą koncentrację, po 
czym bez żadnych problemów 
wygrały drugie rozdanie do 20. 

Do trzeciego przyjezdne przy-
stąpiły jeszcze bardziej zmo-
tywowane, co w połączeniu ze 
skuteczniejszą grą przełoży-

ło się na ich minimalną prze-
wagę. Kiedy, wychodząc na 
10:9, bydgoszczanki prze-
jęły inicjatywę, Paweł Kowal 
od razu zareagował wzięciem 
czasu. Efekt był jeszcze lep-
szy niż poprzednio, bo Legio-
novia błyskawicznie wyszła na 
14:10! Kłopot w tym, że po kil-
ku minutach, gdy „pałacanki” 
zmniejszyły swoją stratę, eki-
pa z Mazowsza „zrewanżowa-
ła” im się serią pięciu straco-
nych punktów z rzędu i było po 
sprawie. Trzeciego seta zespół 
z Bydgoszczy wygrał 25:23,                                                                                 
a całe spotkanie 3:0. Po sześciu 
kolejnych porażkach z legiono-
wiankami, zaliczając wreszcie 
upragnione zwycięstwo.   

W szóstej kolejce siatkarskiej 
TAURON Ligi, w pierwszą nie-
dzielę grudnia, IŁ Capital Le-
gionovia Legionowo zmierzy się 
na własnym parkiecie z ekipą 
#VolleyWrocław. Początek spo-
tkania o 20.30. Czy gospodynie 
zrewanżują się wrocławiankom 
za przegrany  niespełna miesiąc 
wcześniej ćwierćfinał Pucharu 
Polski i w końcu przełamią czar-
ną serię porażek, okaże się już 
wkrótce.

Aldo
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Nadal bez setaNadal bez seta
W piątej kolejce rozpoczętego niedawno sezonu TAURON Ligi zamykające 
tabelę siatkarki IŁ Capital Legionovii Legionowo zaliczyły piątą porażkę. 
Podobnie jak wszystkie poprzednie – znów do zera. Tym razem poległy 
one 0:3 w wyjazdowym starciu z OnlyBio Pałacem Bydgoszcz.

Okupujący środek tabeli go-
spodarze zaczęli sobotni (26 
listopada) pojedynek całkiem 
dobrze, prowadząc po sześciu 
minutach 2:0. Goniący ich 
KPR zdołał wyrównać dopie-
ro trzy minuty później (3:3). 
Mniej więcej do połowy pierw-
szej części meczu obie ekipy 
szły łeb w łeb i w zasadzie nic 

nie zapowiadało, że sosnowi-
czanie zaliczą tego wieczoru 
aż tak tęgie lanie. Co prawda 
na przerwę schodzili z cztere-
ma trafieniami mniej od lidera 
rozgrywek, lecz była to strata, 
którą przy odrobinie szczęścia 
mogli jeszcze odrobić. I z pew-
nością w szatni trener Zagłębia 
mocno ich do tego namawiał. 

Aby podobne plany tkwi-
ły w głowach gospodarzy 
jak najkrócej, po powrocie 
na parkiet legionowianie 
szybko powiększyli prze-
wagę o dwa gole. Później 
zaś, przy nieśmiałej od-
powiedzi Zagłębia, konty-
nuowali skuteczny ostrzał 
jego bramki. Kwadrans 
przed końcem spotkania 
KPR prowadził już 24:15, 
dyktując warunki gry i ma-
jąc przeciwnika właściwie 
pod pełną kontrolą. Trud-
no się zatem dziwić, że                                                       
z minuty na minutę – ra-
zem z wiarą w uratowanie 
choćby remisu – uchodziło 
z miejscowych powietrze. 

Natomiast drużyna treno-
wana przez Michała Prąt-
nickiego poszła za ciosem 
i kontynuowała snajper-
ską ofensywę. Zakończyła 
ją dopiero w ostatniej mi-
nucie meczu, na 39 bram-
kach. I trzy punkty znów 
mogły pojechać do Legio-
nowa. 

W dziesiątej kolejce spo-
tkań Ligi Centralnej legio-
nowski KPR podejmie w IŁ 
Capital Arenie drużynę Ślą-
ska Wrocław. Początek so-
botniego (3 grudnia) spo-
tkania o godz. 19.00.

Aldo

Zagłębie Handball Team Sosnowiec – KPR Legionowo
 23:39 (11:15)

Bramki dla KPR-u zdobywali:  Fąfara – 10, Chabior – 6, Kostro – 5, 
Ciok i Kasprzak – po 4, Brinovec, Klapka, Mehdizadeh, Wołowiec – po 2, 
Jędrzejewski i Śliwiński – po 1. 

OnlyBio Pałac Bydgoszcz – IŁ Capital Legionovia Legionowo

3:0 (25:12, 25:20, 25:23)
Pałac: Bałdyga, Nowakowska, Lewandowska, Gałkowska, 
Żurowska, Różyńska, Witkowska (libero) oraz Łyszkiewicz, 
Mazurek.

Legionovia: Jedut, Ortiz, Szymańska, Dudek, Mazenko, 
Mras, Kulig (libero) oraz Duda, Dąbrowska, Stefanik,                
Kubas (libero).

MVP: Monika Gałkowska (Pałac).

Zagłębie pognębioneZagłębie pognębione
W dziewiątej serii spotkań przewodzący całej stawce KPR Legionowo rozgromił kolejnego ry-
wala z Ligi Centralnej. Tym razem sportowego wstydu najedli się przez legionowian piłkarze 
ręczni Zagłębia Handball Team Sosnowiec, którzy we własnej hali zdecydowanie ulegli druży-
nie z Mazowsza 23:39. Plan na zimęPlan na zimę

W sobotę (19 listopada) piłkarze trzecioligowej 
Legionovii Legionowo rozegrali ostatni w tym 
roku mecz o punkty. Zawodnicy niedługo wrócą                             
z urlopów i rozpoczną przygotowania do rundy re-
wanżowej. Ponownie liga ruszy na początku marca.
Koniec urlopu dla wszystkich pił-
karzy zaplanowano na 5 grud-
nia, a już następnego dnia mają 
oni wznowić treningi. Potrwają 
one aż do przerwy świąteczno-
-noworocznej, zaplanowanej na 
okres od 17 grudnia do 1 stycz-
nia. Od drugiego dnia nowego 
roku aż do 8 stycznia zawodni-
cy będą mieli czas na pracę in-
dywidualną. Wznowienie trenin-
gów po świętach zostało z kolei 
ustalone na 9 stycznia. 
 
Na właściwe przygotowanie 
się do rundy rewanżowej gra-
cze Legionovii będą mieli ponad 

dwa miesiące. Można się spo-
dziewać, że niedługo poznamy 
też drużyny, z jakimi legiono-
wianie zmierzą się w sparingach 
oraz przynajmniej zbliżone ter-
miny meczów kontrolnych. 
 
Rozpoczęcie rundy wiosennej 
zostało zaplanowane na week-
end 4-5 marca. W pierwszym 
wiosennym meczu Legiono-
via zmierzy się u siebie z Pilicą 
Białobrzegi. Letnie starcie obu 
drużyn zakończyło się wysokim 
zwycięstwem legionowian 3:1.  

zig
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W sobotnim (26 listopada) me-
moriale „Ostry Cup”, zorgani-
zowanym na płockiej pływalni 
Jagiellonka, wystartowało 247 
zawodników i zawodniczek                                                                     
z 17 krajowych klubów pływac-
kich. Legionowskiego Delfina 
reprezentowała tam doboro-
wa trójka w składzie: Antoni-
na Pietuch, Amelia Kongiel oraz 
Antoni Lazurek. Najlepiej z tego 
grona spisała się ta pierwsza, 
która aż na czterech dystan-
sach… była pierwsza. To spra-
wiło, że Tośka opuściła Płock, 
mając w rękach tytuły najlep-
szej zawodniczki w klasyfika-
cji generalnej w swej kategorii 
wiekowej i najlepszej zawod-
niczki memoriału wśród dwu-
nastolatek. 

Z medalami wracali do Legio-
nowa również Amelia Kongiel                        
i Antoni Lazurek, którzy wywal-

czyli trzy srebrne i dwa brązo-
we krążki. – Nasi reprezentan-
ci już od pierwszych startów bili 

swe rekordy życiowe, pokazu-
jąc się z jak najlepszej strony na 
tle krajowych rywali. Ogromna 
determinacja i wysiłek sprawiły, 
że „delfiny” spełniły pokładane 
w nich nadzieje i zdobyły łącz-
nie aż 9 medali – podsumowu-
ją start klubowi trenerzy. 

Szczegółowe rezultaty zawod-
ników wyglądały następują-
co: Antonina Pietuch (rocz-
nik 2010): 50 m styl dowolny                         
– 1 miejsce (30.25 s), 50 m 
styl grzbietowy – 1 miejsce 
(34.24 s), 50 m styl motylkowy                                                                                 
– 1 miejsce (33.44 s), 100 
m styl dowolny – 1 miejsce 
(1:08.02 s); Antoni Lazurek 
(2012): 50 m styl motylkowy – 
3 miejsce (42.83 s), 50 m styl 
dowolny – 6 miejsce (36.21 s), 
50 m styl klasyczny – 5 miej-
sce (47.13 s); Amelia Kon-
giel (2008): 50 m styl dowolny                           
– 3 miejsce (30.70 s), 50 m styl 
klasyczny – 2 miejsce (39.48 s), 
100 m styl dowolny – 2 miejsce 
(1:10.21 s), 100 m styl zmienny 
– 2 miejsce (1.18.91 s). 

RM

Dla nikogo nie było tajemni-
cą, że po przegranym me-
czu z wiceliderem – Zniczem 
Pruszków, w następnej ko-
lejce legionowską drużynę 
znów czeka arcytrudne wy-
zwanie. Tym razem, w sali 
sportowej tamtejszej szko-
ły podstawowej, czekał na 
Legion zespół z Bielska Pod-
laskiego, aktualnie trzeci                                                                            
w rozgrywkach. I chociaż 

statystyki ani zajmowane 
lokaty same nie grają, go-
spodarze od pierwszego 
gwizdka sędziego starali się 
potwierdzić, że nieprzypad-
kowo walczą w tym sezonie 
o najwyższe cele. 

Już pierwsza, wygrana szes-
nastoma punktami kwarta, 
praktycznie wybiła zawod-
nikom Legionu z głów myśli                                                                                 

o nawiązaniu w minioną so-
botę (26 listopada) rów-
norzędnej walki z Turem. 
Wprawdzie w drugiej od-
słonie spotkania goście ule-
gli mu już „tylko” siedmio-
ma oczkami, ale nie okazała 
się to zapowiedź odrabia-
nia strat, lecz decydującego 
ciosu. Miejscowi zadali go w 
kolejnej kwarcie, zwycięża-
jąc w niej aż dwudziestoma 
trzema punktami. Nic dziw-
nego, że ostatnią fazę poje-
dynku trochę już sobie od-
puścili. Mimo to, stawiając 
kropkę nad... koszem, tak-
że ją kilkoma punktami roz-
strzygnęli na swoją korzyść. 
To oznaczało, że w całym 

spotkaniu zdobyli ich, baga-
tela, pięćdziesiąt więcej od 
rywala. Wracając po meczu 
na Mazowsze, w kiepskich, 
co zrozumiałe, nastrojach, 
podopieczni Antonio Dayko-
li mieli więc o czym myśleć.

Efekty owych przemyśleń 
koszykarscy kibice będą 
mogli zobaczyć już w naj-
bliższą sobotę w IŁ Capital 
Arenie Legionowo. Gospo-
darze z Legionu podejmą 
tam znajdującą się tuż za ich 
plecami ekipę MKS Ochota 
Warszawa. Początek meczu 
o godz. 15.00.

Aldo

DECATHLON V LIGA 2022/2023, GRUPA: MAZOWIECKA I

M. Pkt. Z. R. P. Bramki

1. KTS Weszło Warszawa 14 42 14 0 0 84-5

2. Sokół Serock 14 29 9 2 3 39-16

3. Okęcie Warszawa 14 27 8 3 3 35-23

4. Polonia II Warszawa 14 24 7 3 4 35-14

5. MKS Ciechanów 14 24 8 0 6 24-21

6. Drukarz Warszawa 14 21 6 3 5 28-24

7. Unia Warszawa 14 19 5 4 5 23-20

8. Żbik Nasielsk  14 18 5 3 6 32-38

9. Huragan Wołomin 14 18 5 3 6 27-21

10. Nadnarwianka Pułtusk 14 18 5 3 6 23-29

11. PAF Płońsk 14 17 5 2 7 22-37

12. Makowianka Maków Mazowiecki 14 17 5 2 7 20-36

13. Amator Maszewo 14 14 4 2 8 19-40

14. Wkra Żuromin 14 6 2 0 12 16-62

15. Skra Drobin 14 6 2 0 12 19-60

KKS Tut Basket Bielsk Podlaski – KS Legion Legionowo

117:67 (27:11, 31:24, 36:13, 23:19) 

Punkty dla Legionu zdobywali: Pabianek – 12, Motel i Słoniewski                 
– po 10, Lewandowski – 9, D. Benigni – 7, Pstrokoński – 6, Orłowski – 5, 
Łapiński i Zawistowski – po 4.

Legion stratowanyLegion stratowany
Grając przed własną publicznością, będący faworytem KKS Tur Basket Bielsk Podlaski nie dał 
koszykarzom Legionu najmniejszych szans. Nawiązując poniekąd do pierwszego, zwierzęcego 
członu swej nazwy, sportowo stratował drużynę z Legionowa. Po jedenastu drugoligowych 
kolejkach zajmuje ona w grupie B dziesiąte miejsce.

Jesienne Jesienne 
pożegnaniapożegnania
W poprzedni weekend zakończyła się run-
da jesienna w piłkarskich niższych klasach 
rozgrywkowych. Ostatnia kolejka przynio-
sła zwycięstwo Sokoła Serock i Madziara 
Nieporęt oraz porażki Legionovii II Legiono-
wo i Dębu Wieliszew.
Sokół na własnym boisku 
pokonał 2:0 Unię Warszawa 
i „zimowanie” zapewnił so-
bie na pozycji wicelidera ligi.                    
W pierwszej wiosennej kolej-
ce „mydlarze” zagrają na wy-
jeździe z Makowianką Maków 
Mazowiecki. Druga zwycię-
ska drużyna, czyli nieporęcki 
Madziar, na własnym boisku 
rozbiła 6:2 Victorię II Sulejó-
wek. W pierwszym wiosen-
nym meczu zespół z Niepo-
rętu zmierzy się na wyjeździe 
ze Startem Otwock. 

Pierwszy z weekendowych 
przegranych, czyli rezerwy 
Legionovii Legionowo, ule-
gły na wyjeździe 1:3 Wi-
chrowi Kobyłka. Z kolei Dąb 
Wieliszew, również w meczu 
wyjazdowym, przegrał 3:5 ze 
Świtem II Nowy Dwór Mazo-
wiecki. W pierwszym spotka-
niu rundy wiosennej oba ze-
społy zagrają na wyjeździe: 
„dwójka” Novii zmierzy się 
z Bugiem Wyszków, a Dąb                       
z PKS-em Radość. 

zig

Tośka dominatorkaTośka dominatorka
Ten start Antonina Pietuch, zawodniczka UKS Delfin Legionowo, zapamięta 
na długo. Podobnie zresztą jak wszystkie jej rywalki, które podczas odby-
wającego się w Płocku II Memoriału Wojciecha Ostrzyckiego „Ostry Cup” 
młoda pływaczka zostawiała w tyle. Świetnie spisała się też pozostała 
dwójka reprezentantów legionowskiego klubu.
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RELACJE/ZAPOWIEDZI

WydarzeniaWydarzenia
kalendarzkalendarz

LEGIONOWO Muzeum Historyczne 
ul. Mickiewicza 23, 1.12, od godz. 10.00

Instytut Historii im. Tadeusza Manteuffla Polskiej Akademii 
Nauk oraz Muzeum Historyczne w Legionowie zapraszają 
na konferencję naukową pt. „Rzeka, która dzieli, rzeka, która 
łączy, rzeka, która żywi. Dorzecze środkowej Wisły w bada-
niach naukowych”. 

LEGIONOWO Galeria Sztuki Ratusz, 1.12, godz. 18.00

Powiatowa Instytucja Kultury w Legionowie zaprasza na wy-
stawę prezentującą owoce pracy uczestników tegorocznych 
wiosenno-letnich plenerów malarskich z cyklu AQUA-PLE-
NERY. Pejzaże tworzone w różnych lokalizacjach powiatu 
legionowskiego powstawały pod okiem artystki Katarzyny 
Gawlik. Swoje prace zaprezentują: Izabela Artecka, Izabe-
la Barańska, Małgorzata Bartel, Tomasz Bartel, Agnieszka 
Dołowy, Ewa Elsner, Mirosław Gawlik, Lena Kossak, Agata 
Obidzińska i Małgorzata Żmuda.

LEGIONOWO sala widowiskowa ratusza, 2.12, godz. 18.00

Koncert finałowy Miejskiego Festiwalu Młodych Talentów. 
Wejściówki dostępne w MOK Legionowo, ul. Norwida 10.

LEGIONOWO polana przy 
ul. Zakopiańskiej, 3.12, od godz. 9.50

Arena Legionowo zaprasza na 47. Mikołajkowe Biegi Prze-
łajowe o Puchar Prezydenta Miasta Legionowo. Biuro za-
wodów: piątek, 2.12.2022 r. w godz. 8.00-18.00 w IŁ Capital 
Arenie Legionowo, ul. Chrobrego 50 B; sobota, 3.12.2022 r. 
w godz. 8.30-11.30 w Szkole Podstawowej nr 1 przy ul. Za-
kopiańskiej 4. Starty: biegi dziecięce – godz. 9.50, bieg głów-
ny – godz. 12.00. Zapisy na biegi od 31.10.2022 r. na www.
zapisyonline.pl. 

LEGIONOWO atrium ratusza, 3.12, od godz. 11.00

Powiatowa Instytucja Kultury i Powiatowa Biblioteka Publicz-
na w Legionowie zapraszają na kolejną odsłonę akcji „Książ-
ka w (o)biegu”. Znów jest szansa, aby dać książkom nowe 
życie. W czasie trwania akcji dzieci będą mogły wziąć udział 
w warsztatach świątecznych.

LEGIONOWO IŁ Capital Arena Legionowo, 4.12, godz. 9.45

Mikołajkowy Turniej Szachowy. Zostanie on rozegrany                                                                    
w systemie szwajcarskim – 6 rund po 30 minut na partię dla 
zawodnika. Zapisy poprzez stronę: www.chessmanager.com.

LEGIONOWO dworzec PKP, 4.12, godz. 11.00

Zimowy Kiermasz na Dworcu – rękodzieło artystyczne i wy-
roby regionalne. 

LEGIONOWO sala widowiskowa ratusza, 
4.12, godz. 13.00

Mikołajki Miejskie: spektakl musicalowy dla dzieci pt. „Kopyta                
w górę”. Bilety w cenie 16 zł dostępne w MOK Legionowo,                                                                                                                 
ul. Norwida 10. Poza spektaklem – niespodzianki, m.in. strefa 
wymiany maskotek przygotowana przez Wolontariat Legionowo.

LEGIONOWO Wodne Piaski, 4.12, godz. 14.00

Mikołajkowe Mistrzostwa w Pływaniu dla Dzieci o Puchar 
Prezydenta Legionowa. Starty odbywają się w poszczegól-
nych kategoriach wiekowych: 2016-2017; 2014-2015; 2012-
2013; 2010-2011; 2007-2009.

Wespół w ZespółWespół w Zespół
Do Gwiazdki jeszcze wprawdzie daleko, lecz jeden fajny, a do tego wyjąt-
kowy prezent już legionowianie dostali. Prezent kulturalny, pod postacią 
koncertu Państwowego Zespołu Ludowego Pieśni i Tańca „Mazowsze”. 
W miniony czwartek (24 listopada) ta sławna na całym świecie folklo-
rystyczna wizytówka polskiej tradycji rozgościła się w IŁ Capital Arenie.

Do Legionowa bodaj najbardziej 
znany i popularny krajowy zespół 
folklorystyczny zabrał wszystko, 
co ma najlepszego. – Przyjechali-
śmy tu z naszym flagowym kon-
certem zatytułowanym „Kalej-
doskop barw Polski”, który jest 
złożony z tanecznych, muzycz-
nych i wokalnych suit pokazują-
cych polską kulturę narodową w 
jej regionalnych odmianach. To 
jest taki popisowy koncert zespo-
łu, w którym te nasze suity są co 
jakiś czas wymieniane na inne, po-
nieważ „Mazowsze” ma artystycz-
nie opracowane aż 42 regiony Pol-
ski. Ten program zawsze spotyka 
się z entuzjastycznym przyjęciem 
i mam nadzieję, że tutaj, w Legio-
nowie, też tak będzie – mówiła 
przed rozpoczęciem koncertu Ka-
tarzyna Pasieczna, rzecznik pra-
sowy PZLPiT „Mazowsze”.

Organizatorzy z miejskiego ra-
tusza nie mieli co do tego naj-
mniejszych wątpliwości. Tempo 
znikania darmowych wejśció-
wek mówiło samo za siebie.                     
– Pierwsza pula, pięciuset sztuk, 
rozeszła się w dwadzieścia mi-
nut, stąd też pojawiła się decy-
zja o przeprowadzeniu impre-
zy masowej. Dzięki temu nasi 
mieszkańcy mogą dziś tak licz-
nie uczestniczyć w tym występie 
– podkreśla Anna Szwarczewska 
z Urzędu Miasta w Legionowie. 
Finalnie w czwartkowym wyda-
rzeniu wzięło udział dwa tysiące 
osób. Nie byłoby ono zapewne 
możliwe, gdyby nie dobre relacje 
mazowieckich samorządowców. 
Jeszcze raz potwierdziło się, że 
również w sferze kultury warto 
mówić, czy tak jak w tym przy-
padku – śpiewać, jednym gło-

sem. – Dzisiejszy koncert tego 
fantastycznego, międzynarodo-
wej klasy zespołu jest wynikiem 
bardzo dobrej, ścisłej współ-
pracy z Urzędem Marszałkow-
skim Województwa Mazowiec-
kiego. Fakt, że może on dzisiaj                                
u nas wystąpić, jest niezwykłym 
prezentem dla naszego miasta                         
– dodaje szefowa referatu kul-
tury i współpracy. 

O finansowym charakterze owe-
go podarunku poinformował pu-
bliczność sam prezydent Legio-
nowa, który wraz z szefem rady 
miasta pofatygował się na sce-
nę, aby wszystkich powitać. 
– Chciałem bardzo podzięko-
wać samorządowi wojewódz-
twa mazowieckiego i zarazem 
uspokoić państwa, bo nie z wa-
szych podatków opłacany jest 

ten występ – z uśmiechem za-
pewnił Roman Smogorzewski. 
– Płaci za niego właśnie mazo-
wiecki samorząd, pan marsza-
łek Adam Struzik, za taką moc-
ną podpowiedzią naszej radnej, 
pani Ani Brzezińskiej. Serdecz-
nie im za to dziękujemy. 

Barwny, rozśpiewany i roztań-
czony występ Mazowsza od 
pierwszej chwili zrobił na wi-
dzach ogromne wrażenie. 
Świadczyły o tym choćby, jak 
to podczas wokalno-taneczne-
go show, raz po raz rozbrzmie-
wające gromkie brawa. Zasłużo-
ne, bo istniejący od 74 lat zespół 
dba o to, aby każdy bez wyjątku 
koncert był dla jego gości na wi-
downi niezapomnianym przeży-
ciem. – „Mazowsze” jest zespo-
łem, który zawsze gra w pełnym 
składzie. Nie jest dla nas ważne, 
czy występujemy w Warszawie, 
w Legionowie, czy w Budapesz-
cie – wszędzie jedziemy w ta-
kim samym składzie. I właśnie 
on dzisiaj się tu na scenie zapre-
zentuje – zapewniała Katarzyna 
Pasieczna. W chórze, balecie i or-
kiestrze symfonicznej Mazowsza 
występuje blisko 150 artystów. 
A nie są to przecież wszyscy ar-
chitekci tego scenicznego przed-
sięwzięcia. – Bo do tego docho-
dzą jeszcze osoby, których nie 
widać na scenie, a które też pra-
cują, czyli nasi technicy, panie 
garderobiane, a także nasi kie-
rowcy, którzy nas tutaj przy-
wieźli. Tak więc poruszamy się 
sporą grupą.   

W tym przypadku ilość zawsze 
przechodzi jednak w jakość.                 
O czym także legionowianie po 
raz kolejny mieli miłą okazję się 
przekonać. 

Waldek Siwczyński

W sobotę (19 listopada) salę 
widowiskową Centrum Kul-
tury i Czytelnictwa w Se-
rocku, jak obrazowo ujęli 
to organizatorzy, „wypełni-
ły dźwięki i słowa z krainy ła-
godności i poezji śpiewanej, 
piosenki wędrujące – tak 
jak i sami ich wykonawcy”. 
Wspomnianą zaś, nastro-

jową i klimatyczną, salę se-
rockiej placówki wypełniła 
spragniona owych dźwięków                                                                        
i słów publiczność. A kiedy 
już one zabrzmiały, od pierw-
szej do ostatniej piosenki 
słuchacze żyli tym, co do-
pływało na widownię ze sce-
ny. Żyli, z przyjemnością to 
wszystko smakując. O wy-
sokiej jakości tej połączonej 
z zadumą i refleksją rozryw-
ki mogą świadczyć wspólnie 
odśpiewywane refreny, dia-
logi wykonawców z publicz-
nością, a także szczere śmie-
chy i uśmiechy. Kto tam był, 
z pewnością nie żałował.
 

RM  

Miłośnicy poezji śpiewanej z Serocka i okolic mieli niedawno dosko-
nałą okazję do smakowitej muzycznej uczty. Koktajlem łagodnych 
dźwięków oraz pięknych strof w miejskim Centrum Kultury i Czytel-
nictwa poczęstowali ich Michał Łangowski i zespół Szumiłąka.

Szumi dokoła… SerockSzumi dokoła… Serock


